
P R O T O K Ó Ł  Nr I/10 
z obrad XLII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 23 lutego 2010r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XLII Sesję i po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1210. 
  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Wójta Marcin Buliński 
- Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2. 
- Pani Maria Kasprowicz zam. w Bratianie 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja na temat wynagrodzeń nauczycieli. 
7. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie stwierdzenia 

niewaŜności par. 3 ust.1 pkt 1 i 7 uchwały nr XL/196/09 w sprawie określenia 
warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego. 

8. Zapytania i wnioski. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie z przeznaczeniem na wsparcie poszkodowanych w poŜarze 
budynku przy ul. Wyspiańskiego w Nowym Mieście Lubawskim. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie, 
gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści Statutu instytucji kultury 

pod nazwą Gminna Biblioteka Publiczna w Nowym Mieście Lubawskim z/s w 
Gwiździnach, stanowiącego załącznik do uchwały nr XV/72/04 z dnia 27.04.2004r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/98/08 Rady Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 22.04.2008r. w sprawie przyjęcia Statutu 
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Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Od bierności do aktywności”. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bratian. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gryźliny. 
18. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
19. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Cezarego Kawieckiego. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XLI Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pan Roman Jadanowski poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji, 
treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XLI Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Wójt zaproponował włączenie do porządku obrad informacji na temat wynagrodzeń  
nauczycieli. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował ten punkt jako 6, natomiast jako 7 - zapoznanie 
radnych z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej o uniewaŜnieniu § 3 ust.1 pkt 1 i 7 
uchwały nr XL/196/09. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- styczeń i luty to okres sporządzania sprawozdań, głównie statystycznych oraz do 
Ministerstwa Finansów. 
- 5 stycznia Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, brał udział w spotkaniu w sprawie 
obchodów 600 rocznicy Bitwy pod Grunwaldem, odbyło się w Urzędzie Marszałkowskim w 
Olsztynie. 
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- 5 stycznia, Wójt brał udział w spotkaniu noworocznym w Wojewódzkim Związku 
Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczych, 
- 6 stycznia, Z-ca Wójta i Kierownik GOPS-u złoŜyli gratulacje mieszkance Radomna z 
okazji 90-tych urodzin, 
- 9 stycznia, na terenie gminy rozpoczęły się zebrania sprawozdawcze w ochotniczych 
straŜach poŜarnych, 
- 10 stycznia odbył się Finał  Wielkiej Orkiestry świątecznej Pomocy, w gminie 
funkcjonowały 4 sztaby, 
- 11 stycznia odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 
- 11 stycznia Wójt brał udział w posiedzeniu Komitetu Rozbudowy Szpitala w Nowym 
Mieście Lubawskim, 
- 12 stycznia został podpisany akt notarialny w sprawie sprzedaŜy nieruchomości w 
Chroślu dla Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, 
- 13 stycznia odbyło się spotkanie koordynacyjne dotyczące budowy szkoły w Radomnie,  
- 14 stycznia ogłoszony został konkurs ofert na realizację w 2010 roku zadań w zakresie 
kultury fizycznej i sportu,   
- 15 stycznia, Wójt uczestniczył w spotkaniu z Wicepremierem Waldemarem Pawlakiem, w 
Sejmie w Warszawie, 
- 18 i 19 stycznia, w Urzędzie Marszałkowskim zostały podpisane 3 umowy dotyczące 
zakupu samochodu w ramach programu PROW 2007-2013, działanie „Podstawowe usługi 
dla gospodarki i ludności wiejskiej”, budowę sieci kanalizacyjnej w Mszanowie i sieci 
wodociągowej nad jeziorem w Lekartach, 
- 19 stycznia została podpisana umowa dotycząca budowy boiska w ramach programu 
„Orlik” w Bratianie,  
- 20 stycznia, w Skarlinie odbył się gminny przegląd jasełek boŜonarodzeniowych, na 
powiatowym przeglądzie gminę reprezentować będzie Szkoła Podstawowa w Tylicach. 
- 21 stycznia, Wójt wraz z Zastępcą i Panem Sobczykiem dokonali uzgodnień z 
Przedsiębiorstwem Projektowym Budownictwa Komunalnego w Elblągu w sprawie 
ogłoszenia przetargu na budowę kanalizacji w Mszanowie, 
- 22 stycznia, Wójt uczestniczył w spotkaniu podsumowującym rok 2009 w Komendzie 
Powiatowej Państwowej StraŜ PoŜarnej, 
- w tym samym dniu rozstrzygnięty został plebiscyt na najlepszego i najpopularniejszego 
sportowca powiatu w roku 2009, 
- 24 stycznia, Wójt uczestniczył w spotkaniu z okazji Dnia Babci i Dziadka 
zorganizowanym w Gwiździnach, 
- 25 stycznia została wydana ksiąŜka „W cieniu Bratiańskiego Zamku”. Spotkanie z 
autorem ksiąŜki odbędzie się w piątek 26 lutego br. w szkole w Bratianie. 
- 26 stycznia w Mszanowie odbyło się spotkanie w ramach II edycji Akademii Seniora, 
która kontynuuje w bieŜącym roku swój program, 
-  w tym samym dniu Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady i pracownikiem socjalnym 
złoŜyli gratulacje mieszkance Tylic z okazji 90 urodzin, 
- 28 stycznia Wójt dokonywał uzgodnień o ewentualnym podjęciu współpracy z Bankiem 
Millenium w zakresie obsługi budŜetu gminy,  
- 29 stycznia, Wójt brał udział w Walnym Zgromadzeniu Związku Gmin Ziemi 
Nowomiejskiej, 
- 1 lutego, Wójt uczestniczył w naradzie w Komendzie Powiatowej Policji z udziałem 
Komendanta Wojewódzkiego, Prokuratury, Wójtów Gmin, Starosty i Burmistrza. 
- 2 lutego, w Lekartach odbyło się zebranie wiejskie, na którym omawiano moŜliwość 
utworzenia w świetlicy wiejskiej, środowiskowego domu samopomocy dla osób dorosłych 
z zaburzeniami psychicznymi. Wójt poinformował, Ŝe takiej placówki nie będzie. Urząd 
Wojewódzki zalecił w pierwszej kolejności dokonanie rozeznania o skali zapotrzebowania.  
- 4 lutego, odbyło się spotkanie zorganizowane przez Starostę w sprawie organizacji Gali 
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Przedsiębiorców.  
- 5 lutego dokonano uzgodnień z Państwem Nowickim w sprawie opracowania wspólnego 
planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego na grunty będące własnością 
Gminy i zaprojektowania drogi przez ich grunt łączącej się z drogą krajową w Łąkach Br.  
- 9 lutego, wspólnie ze Starostą Nowomiejskim uzgadniali w PKP Dział Nieruchomości w 
Olsztynie, sprawę rozgraniczania gruntów pod torami w Bratianie. Wspólnoty 
Mieszkaniowe wystąpiły z wnioskiem o wykup gruntów przylegających do byłej stacji 
kolejowej w Bratianie. Ze względu na plany utworzenia ścieŜki rowerowej na trasie Tama 
Brodzka – Iława, sprzedaŜ gruntów PKP wstrzymała.  
- 10 lutego odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnego Ludowych Zespołów Sportowych,  
zatwierdzono plan imprez i budŜet na 2010 rok,  
- 11 lutego, Wójt brał udział w spotkaniu autorskim z Bogumiłem Drogorobem, odbyło się 
w Kurzętniku, 
- 12 lutego w Olsztynie odbyło się spotkanie Marszałka Województwa z laureatami 
konkursu Przedsiębiorstwa i Gmina „Fair Play”. Gminy i przedsiębiorstwa biorące udział w 
konkursie otrzymały wyróŜnienia za promocję województwa. 
-  16 lutego, w Kurzętniku odbyło się  posiedzenie Zarządu Stowarzyszenia Powiatów, 
Miast i Gmin Dorzecza Drwęcy, 
- 18 lutego odbyło się Walne Zgromadzenie Gminnej Spółki Wodnej, dokonano oceny 
działalności Spółki na rok 2009, uchwalono budŜet na 2010 rok.  
- w tym samym dniu w Bratianie odbyło się zebranie wiejskie, na którym przyjęto Plan 
Odnowy Miejscowości, w związku z budową boiska „Orlik”, 
- 19 lutego odbyło się posiedzenie Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, na którym przyjęto materiały na dzisiejszą Sesję. 
- 20 lutego odbyło się zebranie sprawozdawczo-wyborcze Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w 
Skarlinie, 
- 21 lutego, w Gwiździnach odbyły się XV zawody siłowe w wyciskaniu sztangą., 
- 22 lutego, Wójt wspólnie z Kierownikiem Gospodarstwa Pomocniczego, uzgadniał w 
Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie sprawę przejęcia niektórych nieruchomości 
gruntowych w Mszanowie.  
- w tym samym dniu odbyło się zebranie wiejskie w Gryźlinach, na którym podjęto uchwałę 
o remoncie kościoła parafialnego w ramach programu unijnego. 
 
Ponadto Wójt zaprosił wszystkich na następujące imprezy: 
- 26 lutego o godz. 14-tej spotkanie z autorem ksiązki „W cieniu Bratiańskiego Zamku”, 
- 6 marca spotkanie międzygminne z okazji Dnia Kobiet, 
- 13 marca - Zimowe Igrzyska Wsi w Bratianie, zostanie wybrana ekipa na Zimowe 
Igrzyska Wsi, które odbędą się w miejscowości Świąt. 
 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 
 
- 31.12.2009r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009 
- 11.01.2010r. w sprawie przyjęcia sprawozdania Uczniowskiego Klubu Sportowego „śak” 
z/s w Jamielniku, któremu zlecono realizację zadania z zakresu upowszechniania kultury 
fizycznej i sportu, 
- 12.01.2009r. w sprawie powołania Zespołu Koordynującego Gminny Program 
Przeciwdziałania Narkomanii, 
- 14.01.2010r. w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację w 2010 roku zadania 
publicznego w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu , 
- 22.01.2010r. w sprawie przyjęcia sprawozdań Polskiego Czerwonego KrzyŜa 
Warmińsko-Mazurskiego Zarządu Okręgowego z/s w Olsztynie, któremu zlecono 
realizację zadań z zakresu ochrony i promocji zdrowia, 
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- 10.02.2010r.  w sprawie powołania komisji konkursowej i określenia regulaminu jej prac, 
- 12.02.2010r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania dla studiujących nauczycieli 
na rok 2010, 
- 16.02.2010r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości 
Mszanowo w sprawie zmiany rodzaju miejscowości Mszanowo z „osada” na „wieś”, 
- 22.02.2010r. w sprawie przyjęcia sprawozdania Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły 
Sportowe, któremu zlecono realizację zadania z zakresu upowszechniania kultury 
fizycznej i sportu, 
- 22.02.2010r. w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Krystynie Danielewskiej 
Dyrektorowi Gminnego Zespołu Oświaty Nowe Miasto Lubawskie z/s w  Mszanowie  w 
zakresie realizacji i wdraŜania projektu „Mini przedszkole przy kaŜdej szkole” 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, 
- w sprawie przyjęcia sprawozdania Uczniowskiego Klubu Sportowego „śak” z/s w 
Jamielniku, któremu zlecono realizację zadania z zakresu upowszechniania kultury 
fizycznej i sportu. 
 
 
Ad 6 
Informację na temat wynagrodzeń nauczycieli przedstawiła Pani Krystyna Danielewska.  
Poinformowała, Ŝe w związku ze zmianą art. 30a Karty Nauczyciela, który mówi o tym, Ŝe 
nauczyciele, którzy nie uzyskali średniej wynagrodzeń, muszą otrzymać dodatkowe 
wynagrodzenie. Analizy dokonano zgodnie z przepisami prawa do 20 stycznia, wypłaty do 
31 stycznia, sporządzenie sprawozdania do Regionalnej Izby Obrachunkowej do 10 
lutego, natomiast do 17 lutego do Rady, Wójta, Dyrektorów i związków zawodowych.  
Po przeanalizowaniu ustalono, Ŝe średniego wynagrodzenia na poszczególnych stopniach 
awansu nie uzyskano w stopniu staŜysty i nauczyciela mianowanego. Ogólnie jest to 
kwota 13 tys.zł.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3.  
 
 
Ad 7 
Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie stwierdzenia 
niewaŜności par. 3 ust.1 pkt 1 i 7 uchwały nr XL/196/09 w sprawie określenia warunków i 
trybu wspierania, w tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego. 
 
Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z 
dnia 8 stycznia 2010r., w której stwierdzono niewaŜność § 3 ust.1 pkt 1 i pkt 7 uchwały nr 
XL/196/09 z dnia 8 grudnia 2009r. w sprawie określenia warunków i trybu wspierania, w 
tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego. Izba Obrachunkowa podnosi, Ŝe w tej 
części uchwały, Gmina zobowiązuje się do pokrywania kosztów działalności statutowej 
klubów sportowych (wydatki z tytułu przygotowań i udziału klubu lub zawodnika we 
współzawodnictwie w określonej dyscyplinie sportu kwalifikowanego, wydatki na obsługę 
księgową), co jest sprzeczne z art.6 i art.7 ust.1 pkt 10 ustawy o samorządzie gminnym w 
związku z art. 2 ust. 2 i 3 ustawy o sporcie kwalifikowanym.  
 
 
Ad 8 
Zapytania i wnioski. 
Sołtys wsi Bratian Roman Sienkowski  zapytał czy coś się dzieje w sprawie budowy 
chodnika w Bratianie, na ostatnim zebraniu wiejskim mieszkańcy górnego Bratiana byli 
bardzo zbulwersowani tym, Ŝe w innych miejscowościach wzdłuŜ drogi krajowej nr 15 
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chodniki są budowane, a w Bratianie nie. Mieszkańcy wybrali Panią Kasprowicz 
przedstawicielem na dzisiejszą Sesję, aby przedstawiła Radzie problem. Mieszkańcy są 
gotowi do drastycznych posunięć, nawet blokady tej drogi. Zarzucili radnym i sołtysowi, Ŝe 
mało upominają się o realizację budowy chodnika. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe temat budowy chodnika w Bratianie na drodze krajowej zawsze był 
tematem wiodącym. Dwa lata temu radna Halina Wolska na kaŜdej Sesji poruszała 
sprawę.  
Jest korespondencja podjęta z Dyrekcją Krajową Dróg i Autostrad Oddział w Olsztynie. 
Były przysyłane propozycje zawarcia umowy o partycypację w zakresie opracowania 
dokumentacji. Przed 3 laty ten odcinek drogi był remontowany w ramach programu 
SAPARD, wtedy Wójt nie chciał robić awantury, bo inwestycja nie byłaby w ogóle 
realizowana. Wójt uwaŜa, Ŝe nieporozumieniem jest budowa do kaŜdej posesji odrębnego 
wjazdu w Bratianie i Łąkach. Dyrektor wówczas tłumaczył, Ŝe jeŜeli gmina wstrzyma, to 
unijne pieniądze przepadną. Byliśmy współorganizatorami spotkania w Łąkach, było 50-60 
osób, mocne słowa skierowane były do przedstawiciela Okręgowej Dyrekcji Dróg i 
Autostrad, dlaczego w ten sposób wykonuje się inwestycje. 
Bardzo duŜo było interwencji w sprawie wyjazdu z dolnego Bratiana, na drogę krajową, 
dlaczego tak zaprojektowano. Gmina w tej sprawie nie miała nic do powiedzenia.  
Przed 2 laty na spotkaniu w Urzędzie Miasta ówczesny Dyrektor zapewniał, Ŝe będzie 
budowany chodnik w Bratianie. Na spotkaniu w siedzibie Okręgowej Dyrekcji w Olsztynie 
w dniu 6 grudnia, równieŜ sprawa chodnika była poruszana, obecna była Pani 
Wicemarszałek, Pani Burmistrz i Pani Wójt Gminy Kurzętnik. Pani Burmistrz pytała o 
powód opóźnień w budowie ronda w Nowym Mieście , Pani Szulc  pytała dlaczego 
opóźnione są konsultacje dotyczące obwodnicy Nowego Miasta i Bratiana, Wójt pytał o 
powód opóźnień w dokumentacji jeŜeli chodzi o Bratian. Następne spotkanie miało być 
przed świętami w ubiegłym roku, ale nie doszło do niego. Prawdopodobnie nie będzie 
robione ani rondo, ani obwodnica. Środki unijne do roku 2012 prawdopodobnie będą 
przeznaczone na drogę nr 7.   
Wójt jest za tym, aby podejmować działania. Na pewno w kampanii wyborczej kandydaci 
będą wytykać radnym, pracownikom i Wójtowi, Ŝe gmina nic nie zrobiła. Działania są 
podejmowane przez wszystkich. Najlepiej byłoby zmusić Radę, aby uwzględniła w 
budŜecie i gmina pobudowała chodnik. Nie moŜna wyręczać instytucji, których 
obowiązkiem jest realizacja tych zadań.  
 
Sołtys wsi  – w tej chwili, jak leŜą zwały śniegu, przejście graniczy z cudem, pobocza nie 
ma. 
 
Pani Maria Kasprowicz  – mieszkam na górnym Bratianie od 25 lat, z roku na rok 
oczekuję pozytywnej odpowiedzi, w tej chwili padła odpowiedź administracyjna, nie 
pozytywna o jakichkolwiek planach. Czy następne 25 lat, moŜe juŜ moje dzieci mają dalej 
oczekiwać tej samej odpowiedzi.  
 
Wójt  zapytał co ma na myśli mówiąc o decyzji administracyjnej. 
 
Pani Maria Kasprowicz  odpowiedziała, Ŝe są to tylko wnioski zgłaszane i odpowiedzi, nic 
więcej nie ma. Nie ma Ŝadnej nadziei dla mieszkańców. Myślę, Ŝe kaŜdy zgodzi się, Ŝe 
tam naprawdę nie moŜna przejść. JeŜeli ktoś myśli inaczej, to milczy z innych względów. 
Faktem jest, Ŝe tam się nie da chodzić. Z wózkami chodzi się po rowach. 
 
Wójt  - zdaniem Pani Kasprowicz jakie działania naleŜy podjąć, czy ma propozycję.  
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Pani Maria Kasprowicz  odpowiedziała, Ŝe nie jest od tego, aby przedstawiać propozycje, 
chciała usłyszeć coś pozytywnego. Nie będzie wyręczać radnych, od tego są pracownicy.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  – zapewne wszyscy radni pamiętają 
petycję Pani Wolskiej w sprawie budowy chodnika, rozmawialiśmy na temat często i długo, 
wszyscy wiedzą, Ŝe to nie jest nasze zadanie i trudno, Ŝebyśmy sami podejmowali 
inicjatywę i rozpoczynali budowę chodnika. Była propozycja, o której dzisiaj Wójt 
wspominał, z tego co słyszę od Pani, nie do końca satysfakcjonująca, bo nie chodzi o to,  
Ŝeby chodnikiem, czy traktem pieszym połączyć Bratian z Nowym Miastem Lubawskim,  w 
ramach ewentualnej ścieŜki rowerowej. Chodzi i wasze domy i moŜliwość swobodnego 
poruszania się, czy dojścia do domu.  
To nie jest tak, Ŝe Rada, Wójt, czy pracownicy nie rozumieją, Ŝe to bardzo trudna sytuacja, 
tam jest duŜe ryzyko wypadku, tylko trudno dzisiaj udzielić Pani jakiejkolwiek pozytywnej 
odpowiedzi dlatego, Ŝe to nie jest miejsce, w którym na temat tej drogi, czy chodnika 
podejmuje się decyzje. Gmina chce pomóc Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad sprawę 
załatwić i kilka lat temu były juŜ pewne propozycje i uzgodnienia. Przez tyle lat sprawa 
była monitowana, o niej mówiło się, wnioskowało i dyskutowało. Sami jesteśmy w stanie 
podjąć decyzji, co z tym zrobić, ani dziś, ani za kilka lat. To nie jest zadanie gminy. 
MoŜemy mieć pretensje, Ŝe bardzo ładnie zrobiono chodnik w Sampławie.  
 
Wójt  zaproponował zaprosić na Sesję przedstawiciela Okręgowej Dyrekcji i wysłuchać 
kompetentnych osób.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  poparł propozycję. To nie jest tak, Ŝe 
nic nie robi się. Wszyscy bardzo starają się, ale my nie podejmujemy decyzji i Pan 
Sienkowski doskonale o tym wie.  
 
Pan Roman Sienkowski  zaproponował zaprosić przedstawicieli na zebranie w Bratianie i 
przygotowanie przez gminę odpowiedniego wniosku popartego podpisami mieszkańców.  
 
Radna Barbara Grzywacz  – skoro udało się w Sampławie i ŁąŜku, to moŜe zasięgnąć 
informacji jak sprawę załatwiła Gmina Lubawa. MoŜe wykorzystać takŜe posła z Iławy i 
Panią Marszałek. PrzecieŜ to droga krajowa i gmina nie ma obowiązku budowy, nawet nie 
musi partycypować. Gmina uprasza od wielu lat na wszystkie sposoby i moŜliwości. Nie 
wiem czy trzeba uciekać się do metody blokady drogi, bo wtedy będzie głośno, takŜe w 
mediach.  
 
Radny Zdzisław Arentowicz  zgłosił dwie sprawy, pierwszą skierował do 
Przewodniczącego Rady, mianowicie chodzi o uposaŜenie sołtysów, na posiedzeniu 
wspólnym Komisji w listopadzie sprawa była rozpoczęta i nie zakończona. Głównie chodzi 
o to, Ŝe wynagrodzenie zmniejszy się, bo podatki są niŜsze.  
Druga sprawa to jakość zimowego odśnieŜania, niedokładnie wykonywane. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  odpowiedział, Ŝe uposaŜenie sołtysów 
to sprawa Wójta, nie Przewodniczącego i Rady. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe słuŜy informacjami od zaraz. 
 
Sołtys wsi Gry źliny  proponował przygotować dokładnie wykaz dróg, które odśnieŜa 
określony wykonawca, aby było sprawnie, bo nie znają dróg. 
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał, czy Wójt ma wpływ na koła łowieckie. Kiedyś było 
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duŜo lisów, teraz nie ma Ŝadnego, ale za to jest mnóstwo saren, wyrządzają ogromne 
szkody, teraz głównie w rzepaku. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe nie ma Ŝadnego wpływu, nawet na ma prawa przeprowadzić 
rozprawy administracyjnej w przypadku szkody. Jedynie moŜe dochodzić roszczeń w 
sądzie.  
 
Pan Marek Miecznikowski  zapytał gdzie moŜna odwołać się w sprawie wysokości 
odszkodowania ustalonego przez koło łowieckie, są bardzo niskie. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy odpowiedział, Ŝe tylko sprawa cywilna w sądzie. 
 
Radny Alfons Moczadło  zapytał, czy remont drogi przy moście w Radomnie jest 
zakończony, zgłosił źle wykonany wyjazd z drogi. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe to droga powiatowa, prawdopodobnie ma być dokończona w maju. 
 
W sprawie prowizji sołtysów za inkaso, Wójt odpowiedział, Ŝe projekt jest przygotowany. 
Poinformował, Ŝe w gminie są najwyŜsze wynagrodzenia sołtysów w porównaniu z innymi 
gminami, 10% najniŜszego wynagrodzenia za udział w sesjach, tyle samo jako ryczałt za 
rozjazdy. JeŜeli zmienimy prowizję za inkaso według propozycji np. Gminy Rybno, 
Lubawy, czy Iławy moŜe okazać się mniej niŜ dotychczas. Podatek rolny jest obniŜony, ale 
od nieruchomości wzrósł, pozostałe dwa elementy wynagrodzenia  (10%) są wysokie, 
takich nie ma w Kurzętniku, Rybnie ani Lubawie. Niektórzy otrzymują 8-10 tys.zł. rocznie. 
Sprawa zostanie przedyskutowana na spotkaniu sołtysów.   
 
Obrady sesji opuścił 1 radny, na sali pozostało 14 radnych. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Nowe Miasto 
Lubawskie z przeznaczeniem na wsparcie poszkodowanych w poŜarze budynku przy ul. 
Wyspiańskiego w Nowym Mieście Lubawskim. 
 
Kierownik GOPS-u wyjaśniła, Ŝe pracownicy ZOZ-u z Nowego Miasta Lubawskiego 
zwrócili się o wsparcie rodziny pogorzelców z Nowego Miasta Lubawskiego, których dom 
spłonął na początku stycznia br. Straty szacuje się na około 50 tys.zł. Wójt proponuje 
1.500 zł.  
 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe gmina korzystała z pomocy firm z Nowego Miasto Lubawskiego w 
związku z poŜarem domu w Bratianie.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy poinformował, Ŝe uchwała została zaaprobowana przez 
Komisję Promocji i Rozwoju Gospodarczego i odczytał jej treść. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/221/10 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie z 
przeznaczeniem na wsparcie poszkodowanych w po Ŝarze budynku przy ul. 
Wyspia ńskiego w Nowym Mie ście Lubawskim. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4. 
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Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
 
Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany: 
załącznik nr 1 do uchwały, dochody: 
- zmniejszenie subwencji oświatowej o 108.565 zł., 
- subwencja równowaŜąca została zwiększona o 9.046 zł.  
- sprzedaŜ mienia - zwiększenie o 200 tys.zł.  
- dotacja na doŜywianie dzieci 143 562 zł.  
- dotacja z powiatu na prace społecznie uŜyteczne – 25 132 zł. przeznaczona dla GOPS-u 
- w związku z likwidacją funduszu ochrony środowiska środki zostają przeniesione do 
działu gospodarka komunalna - 30 tys. zł. po stronie dochodów. 
W wydatkach, dla zarezerwowania środków na budowę boiska oraz w związku ze 
zmniejszeniem subwencji, proponuje się zmniejszenia jak w załączniku nr 2 do uchwały  
Zwiększenia w wydatkach: 
- na zakup pozostałych usług w drogach (odśnieŜanie) o 50 tys.zł., 
- wydatki inwestycyjne o 38 500 zł. tj. (aktualizacja dokumentacji na przebudowę ulic w 
Jamielniku oraz drogi Jamielnik - Gryźliny), 
- w GOPS o kwotę dotacji na doŜywianie,  
- na inwestycje - obiekty sportowe o 307 451 zł. na. 
 W załączniku nr 3 i 4 uwzględniono zwiększone wydatki na inwestycje: budowa boiska i 
dokumentacja na drogi.  
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał dlaczego jest tak poprzestawiane, czy Pan Wójt nie 
mógł tego zrobić. Zapytał co to za projekt drogi Jamielnik – Gryźliny.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe to aktualizacja projektu wcześniej wykonanego.  
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, Ŝe te zmiany leŜą w gestii Rady, bo zwiększa się wydatki na 
inwestycje, a one muszą mieć odbicie w dochodach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał treść uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/222/10 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XL/203/09 z dnia 98 grudnia 2009r. w sprawie uc hwalenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto lubawskie na 2010r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Uchwałę omówił Pan Marek Arentowicz. Jej podjęcie pozwoli na wszczęcie prac w celu 
opracowania planu, dotyczy działki 196 w Łąkach Bratiańskich, będącej własnością 
Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/223/10 w sprawie 
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego terenu w cz ęści miejscowo ści Łąki Bratia ńskie, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok. 
 
Przewodniczący Rady odczytał  treść uchwały. 
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/224/10 w sprawie  
przyj ęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści Statutu instytucji kultury pod 
nazwą Gminna Biblioteka Publiczna w Nowym Mieście Lubawskim z/s w Gwiździnach, 
stanowiącego załącznik do uchwały nr XV/72/04 z dnia 27.04.2004r. 
 
Wójt poinformował, Ŝe w zmianie statutu proponuje się mianować dotychczasowego 
kierownika na dyrektora.  
 
Nie zgłoszono pytań i uwag. 
 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/225/10 w sprawie 
dokonania zmiany w tre ści Statutu instytucji kultury pod nazw ą Gminna Biblioteka 
Publiczna w Nowym Mie ście Lubawskim z/s w Gwi ździnach, stanowi ącego zał ącznik 
do uchwały nr XV/72/04 z dnia 27.04.2004r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8. 
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/98/08 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 22.04.2008r. w sprawie przyjęcia Statutu Związku 
Gmin Północnego Mazowsza. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe zmiana Statutu Związku Gmin Północnego 
Mazowsza następuje na wniosek Przewodniczącego Zarządu Związku i polega na 
wykreśleniu Gminy Rybno z członkowstwa Związku, w związku z ich rezygnacją. 
Odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/226/10 w sprawie 
zmiany uchwały Nr XIX/98/08 Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
z dnia 22.04.2008r. w sprawie przyj ęcia Statutu Zwi ązku Gmin Północnego 
Mazowsza. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9. 
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W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Od bierności do aktywności”. 
 
Projekt omówiła Pani Ewelina Tuchalska. Od roku 2008 Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej realizuje projekt systemowy „Od bierności do aktywności”.  W ramach głównej 
umowy zawartej z Marszałkiem Województwa, Ośrodek jest zobowiązany co roku do 
przedstawiania nowego wniosku – projektu o dofinansowanie. Niezbędnym warunkiem jest 
podjęcie przez Radę Gminy uchwały o zatwierdzeniu projektu. Realizowany będzie od 
marca do końca października. Przewiduje się objąć działaniem 31 osób długotrwale 
pozostających bez pracy. W ramach projektu przewidziane są działania w dziedzinie 
integracji społecznej, przewiduje się 8 bloków warsztatowych: obsługa komputera, zajęcia 
z psychologiem, warsztaty fotograficzne, zajęcia w dziedzinie przemocy w rodzinie, 
warsztaty rękodzieła, aktywizacji zawodowej, zajęcia kulinarne.  
Projekt aktywizacji lokalnej skierowany jest do 5 rodzin dysfunkcyjnych wychowawczo. 
Przewidziane są zajęcia z psychologiem i asystentem rodziny, warsztaty pedagogiki i 
zabawy. Planowane są równieŜ imprezy integracyjne. Poinformowała, Ŝe w ramach 
projektu zatrudniony został 1 pracownik socjalny, którego zadaniem promowanie projektu.  
 
Radny Roman Jadanowski  mówił o roszczeniowej postawie osób korzystających z 
pomocy społecznej. 
 
Pani Kierownik odpowiedziała, Ŝe zdarzają się takie zachowania, ale na przestrzeni 
ostatnich kilku lat jest ich znacznie mniej i na pewno jest to wynik zajęć ze specjalistami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/227/10 w sprawie 
zatwierdzenia projektu „od bierno ści do aktywno ści”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10. 
 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bratian. 
  
Uchwałę omówił Pan Marcin Buliński. Plan musi być opracowany na 7 lat, ujęte zostały 
zadania na ten okres, priorytetowym jest budowa kompleksu boisk sportowych w ramach 
programu „Moje boisko - Orlik 2012”.  Gmina będzie czynić starania o pozyskanie 
dofinansowania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, w wysokości 500 tys.zł., 
z budŜetu Państwa - 333 tys zł. oraz z Urzędu Marszałkowskiego - 200 tys.zł.  
Spośród zadań wymienionych w Planie, gmina wystąpi o dofinansowanie prac 
polegających na zagospodarowaniu terenu w centrum wsi Bratian, między mostkami oraz 
przy pojemnikach na odpady i przy przystanku. Przewiduje się wykonać alejkę spacerową, 
ustawienie ławek, posadzenie zieleni, utwardzenie terenu. 
Zebranie wiejskie przyjęło Plan. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/228/10 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowo ści Bratian na lata 2010-2017. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 11. 
 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gryźliny. 
 
Pan Marcin Buliński poinformował, Ŝe Ksiądz Proboszcz wystąpił z inicjatywą remontu 
kościoła w Gryźlinach, łączny koszt zadania wynosi ponad 250 tys.zł. Przewiduje się 
wymianę pokrycia dachowego, wymianę opaski wokół kościoła, wzmocnienie 
fundamentów, naprawa szczelin pękniętych murów. Parafia będzie wnioskowała o kwotę 
około 190 tys.zł. Zebranie wiejskie podjęło stosowną uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLII/229/10 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowo ści Gry źliny na lata 2010-2017. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12. 
 
 
Ad 18 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Odpowiedzi udzielił Wójt w pkt  8. 
 
W sprawie chodnika w Bratianie, Przewodniczący Rady  zaproponował przygotowanie 
wniosku, a Pan sołtys pomoŜe zebrać podpisy. 
 
Sołtys wyraził zgodę i proponował zorganizowanie zebrania z udziałem przedstawicieli i 
wręczenie petycji. 
 
Radny Edmund Mędrzycki wnioskował o zaproszenie na Sesję, zamiast na zebranie 
wiejskie.  
 
 
Ad 19 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął obrady XLII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                                         Przewodniczący Rady Gminy  
Cezary Kawiecki                                                        Mirosław Wodara   
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 


